

L

LAWRENCE DOREEN*Writer**Parliamentary and member of the House of Lords**United Kingdom*

© CRÉDIT PHOTO

Doreen LAWRENCE was born in 1952 from Jamaican parents. She would have preferred to remain anonymous, but Doreen is unfortunately pushed into the public arena. In 1993, this bank employee's life tragically changed with the cruel murder of her 18-year-old son for racist motives. This tragedy only revealed the injustice and inequality of the British judicial system. With dignity, tenacity and determination, she fought to unravel the tragedy that struck her. It was not until 1999 that the murder of the young man became a high-profile affair and 2012 that two of his son's assailants were brought to justice, convicted and sentenced to life imprisonment. The mystery unveiled, Doreen nonetheless gave up and continued to campaign against inconsistencies in the justice system against ethnic minorities and racist crimes. With concrete results since the number of police officers from ethnic minority groups increased.

An advocate for justice for victims of racist crimes, Doreen is both a member of the Liberty board and the head of Stop Hate UK. She became a member of the House of Lords and answers the title of Baroness of Clarendon in recognition of her tireless work for justice and racial equality. She is also the first person not a lawyer to receive the LALY Awards and was awarded an

honorary doctorate from the University in 2015. Lawrence becomes Chancellor of the University of Montfort on January 22, 2016. 🌟

2016 -- She becomes Chancellor of De Montfort University

2015 - she received an honorary doctorate

2013 - She becomes a member of the House of Lords and answers the title of Baroness of Clarendon

LAWRENCE DOREEN*Ecrivain**Parlementaire et membre de la Chambre des Lords**Royaume-Uni*

© CRÉDIT PHOTO

Doreen LAWRENCE est née en 1952 de parents jamaïcains. Elle aurait préféré garder l'anonymat, mais Doreen est malheureusement propulsée sur la scène publique. 1993, la vie de cette employée de banque bascule tragiquement avec le meurtre cruel de son fils de 18 ans pour motif raciste. Ce drame n'a fait que révéler l'injustice et l'inégalité du système judiciaire britannique. Avec dignité, ténacité et détermination, elle s'est battue pour élucider la tragédie qui l'a frappée.

Il a fallu attendre 1999 pour que l'assassinat du jeune homme devienne une affaire médiatisée et 2012 pour que deux des assaillants de son fils soient traduits en justice, reconnus coupables et condamnés à la prison à vie. Le mystère dévoilé, Doreen n'en a pas moins baissé les bras et a continué ensuite de militer contre les incohérences du système judiciaire à l'endroit des minorités ethniques et des crimes racistes. Avec des résultats concrets puisque le nombre de policiers issus de groupes ethniques minoritaires augmenta.

Militante en faveur de la justice rendue aux victimes de crimes racistes, Doreen est à la fois membre du conseil d'administration de l'organisme Liberty et à la tête de l'association Stop Hate UK. Elle est devenue membre de

la Chambre des Lords sous le nom de Baroness of Clarendon en reconnaissance de son travail inlassable en faveur de la justice et de l'égalité raciale. Elle est aussi la première personne n'étant pas avocate à recevoir le LALY Awards et s'est vu remettre un doctorat honoris causa de l'Université en 2015. Lawrence devient chancelier de l'Université de Montfort le 22 Janvier 2016. 🌟

2016 - Elle devient chancelier de l'Université De Montfort

2015 - Lawrence a reçu un doctorat honorifique

2013 - Elle devient membre de la Chambre des Lords et répond au titre de Baronne de Clarendon